
PROTOKÓŁ 

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 8 grudnia 2020 roku 
 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie  

w godzinach od 10
30

 – 14
00

. 

Obecni członkowie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa zg. z listą obecności  

zał. 1 i 2 

Nieobecni radni:  

Ponadto w komisji udział wzięli: goście - zg. z lista obecności /zał. 3  

 

Temat posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Omówienie projektu budżetu Miasta i Gminy Żerków na 2021 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2021-2026. 

3. Opracowanie planów komisji na 2021 rok. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

PUNKT 1 – Otwarcie posiedzenia 

Przewodniczący pan Wojciech Gałązka dokonał otwarcia wspólnego posiedzenia komisji, 

powitał zebranych, po czym przedstawiła porządek posiedzenia. Radni zaakceptowali 

porządek posiedzenia. 

 

PUNKT 2 – Omówienie projektu budżetu Miasta i Gminy Żerków na 2021 rok oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2021-2026 

Przewodniczący poprosił Panią Agnieszkę Rosiejka Skarbnika Gminy o zreferowania 

projektu uchwały. 

Skarbnik poinformowała, że ustala się dochody budżetu na 2021 rok w łącznej kwocie 

 54 178 740,00 zł z tego: 

᠆ dochody bieżące w kwocie     53 177 740,00 zł 

᠆ dochody majątkowe w kwocie     1 001 000,00 zł. 

Dochody te w szczególności obejmują : 

- dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych    

odrębnymi ustawami w wysokości     15 355 667,00 zł   

- dotacje celowe na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości   135 000,00 zł. 

Skarbnik poinformowała, że ustala się wydatki budżetu na rok 2021 w łącznej kwocie 

          

 54 178 740,00 zł z tego: 

᠆  wydatki bieżące w kwocie      51 576 488,60 zł 

oraz  



᠆  wydatki majątkowe w kwocie     

 2 602 251,40 zł. 

W/w wydatki w szczególności: 

- wydatki na realizację zadań z  zakresu administracji rządowej i innych  zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości     

 15 355 667,00 zł,  

- wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień  między 

jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości   

 225 315,00 zł. 

Skarbnik powiedziała, że łączna kwota planowanych przychodów    wynosi      

3 710 031,50 zł natomiast łączna kwota planowanych rozchodów wynosi 3 710 031,50 zł. 

Łączną kwotę planowanych inwestycji do realizacji w 2021 roku zaplanowano na 

 2 602 251,40 zł.  

Skarbnik poinformowała, że limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek 

określono w kwocie 4 210 031,50 zł. 

Ustalono następujące kwoty dotacji udzielanych  z budżetu Gminy w 2021 roku. 

Załącznik Nr 5 do uchwały Nr XXV/168/2020 

Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 29 grudnia 2020 r. 

Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu w 2021 roku jednostkom 

sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych. 

Dzia

ł 
Rozdział § Treść 

Kwota dotacji 

podmiotowej 
przedmiotowe

j 
celowej 

1 2 3 4 5 6 7 

Jednostki sektora 

finansów 

publicznych 

 Nazwa jednostki    

600 60014 6300 Powiat Jarocin   100 000,00 

853 85395 2510 ZAZ 1 444 404,00   

900 90002 2900 
Składka dla związku 

gmin 
  1 025,80 

900 90013 2310 Gmina Jarocin   90 315,00 

921 92109 2480 MCT 400 000,00   

921 92116 2480 Biblioteka 400 000,00   

 Razem: 2 244 404,00  191 340,80 

 

Jednostki spoza 

sektora finansów 

publicznych 

 Nazwa jednostki    

010 

01009 2830 Spółki Wodne – Jarocin   15 000,00 

01010 6230 
Dotacje na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków 
  75 000,00 

754 75412 2820 
Dotacja dla jednostek 

OSP 
  40 000,00 



801 

80101 2540 
Stowarzyszenie Lubinia 

Mała i Ludwinów 
717 160,00   

80103 2540 
Stowarzyszenie Lubinia 

Mała i Ludwinów 
295 210,00   

80150 2540 
Stowarzyszenie Lubinia 

Mała i Ludwinów 
70 000,00   

852 85203 2830 

Dotacja na prowadzenie 

Środowiskowego Domu 

Samopomocy w 

Dobieszczyźnie 

  

 

 

725 535,00 

855 85516 2830 Dotacja Żłobki   50 000,00 

900 90005 6230 
Dotacje na wymianę 

pieca c.o. 
  80 000,00 

926 
92605 2360 Stowarzyszenie Sport   30 000,00 

92605 2820 Kluby Sportowe   240 000,00 

Razem: 1 082 370,00  1 255 535,00 

 

Skarbnik przedstawiła plan dla samorządowego zakładu budżetowego na 2021 rok, 

zaplanowana kwota wynosi 3 200.000,00 zł 

Skarbnik poinformowała, że ustala się kwotę 500 000,00 zł, do której Burmistrz może 

samodzielnie zaciągać zobowiązania, które wykraczają poza rok budżetowy, a nie są 

związane z realizacją przedsięwzięć wieloletnich. 

Ponadto upoważnia się Burmistrza do: 

1) zaciągania kredytów i pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych: 

᠆ na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego deficytu budżetu 

do wysokości          500 000,00  zł 

᠆ o których mowa w art. 89 ust. 1 pkt 3 ufp z dnia 27 sierpnia 2009 r.  do wysokości 

          3 710 031,50 zł 

2) dokonywania zmian w budżecie polegających na przeniesieniach w planie wydatków 

między paragrafami i rozdziałami w ramach działu w zakresie wydatków na 

wynagrodzenie ze stosunku pracy i wydatków majątkowych, 

3) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych 

jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 

płatności wykraczają poza 2021 rok, 

4) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach. 

Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych ustala się 

w kwocie 156 000,00 zł ogółem i wydatki 156 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań 

określonych: 

1) w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  w wysokości 

          

 151 000,00 zł 

2) w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii w wysokości                     5 000,00 zł 



Dochody z wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 ust. 4-6 ustawy Prawo 

ochrony środowiska przeznacza się na finansowanie wydatków z zakresu ochrony środowiska 

w zakresie określonym ustawą. 

Dział Rozdział § Treść Plan zł. 

I   DOCHODY 

 

20 000,00 

 

900 GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA 

ŚRODOWISKA 
20 000,00 

90019 Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem 

środków i opłat i kar za korzystanie ze środowiska 
20 000,00 

0690 Wpływy z różnych opłat  20 000,00 

II   WYDATKI 

 

20 000,00 

 

010 GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA 

ŚRODOWISKA 
20 000,00 

01010 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 20 000,00 

6230 

Dotacje celowe z budżetu na 

finansowanie lub dofinansowanie 

wykonania przydomowych oczyszczalni 

ścieków 

20 000,00 

 

Skarbnik poinformowała, że tworzy się  następujące rezerwy: 

1) ogólną w wysokości       110 000,00 zł 

2) celową w wysokości       165 000,00 zł     

z tego: na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 

w wysokości 165 000,00 zł 

Na rok 2021 zaplanowano następujący wykaz kwot dochodów i wydatków zaplanowanych na 

gospodarkę  odpadami komunalnymi. 

Dział Rozdział § Treść Plan zł. 

I   DOCHODY 

 

2 006 000,00 

 

900 GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA 

ŚRODOWISKA 
2 006 000,00 

90002 Gospodarka odpadami komunalnymi 2 006 000,00 



 

Wpływy z innych lokalnych opłat  

pobieranych przez jednostki samorządu 

terytorialnego na podstawie odrębnych 

ustaw, wpływy z tytułu kosztów 

egzekucyjnych, opłaty komorniczej i 

kosztów upomnień oraz z 

nieterminowych wpłat 

2 006 000,00 

 

II   WYDATKI 

 

2 006 000,00 

 

900 GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA 

ŚRODOWISKA 
2 006  000,00 

90002 Gospodarka odpadami komunalnymi 2 006  000,00 

 w tym: odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych, 

wynagrodzenie i pochodne od 

wynagrodzeń, koszty administracyjne,  

 

2 006 000,00 

 

Skarbnik poinformowała, że ustala się wykaz przedsięwzięć realizowanych w ramach 

Funduszu Sołeckiego w 2021 roku  

Lp. Przedsięwzięcie Klasyfikacja Kwota 

 Antonin   

1. 

Wykonanie utwardzenia części 

gminnej drogi gruntowej w Antoninie 

(dojazdu do drogi asfaltowej) na 

powierzchni 113 m
2
 

600-60016-4270 32176,39 

 Razem:  32 176,39 

 Bieździadów    

1. 
Projekt na wykonanie altany (teren 

przy stawie) 
921-92109-4300 2100,00 

2. Wykonanie altany (teren przy stawie) 921-92109-4300 3132,81 

3. Koszenie trawy (teren wokół stawu) 900-90004-4300 1000,00 

4. Zakup bramek i ogrodzenia na boisko 926-92601-4210 13000,00 

5. 

Remont sali wiejskiej (malowanie 

dużej sali, remont dwóch kantorków - 

podłogi i ściany) 

921-92109-4270 10000,00 

 Razem:   29232,81 

 Brzóstków   

1. 
Zakup wiaty blaszanej i montaż przy 

budynku sali wiejskiej w Brzóstkowie 
921-92109-4300 4000,00 

2. 
Zakup sadzonek drzew do 

miejscowości Brzóstków 
900-90004-4210 3000,00 

3. 

Zakup przenośnego zadaszenia do 

zabezpieczenia imprez plenerowych 

organizowanych przez sołectwo 

921-92109-4210 4000,00 

4. 
Zakup i montaż siatki ochronnej wokół 

boiska przy budynku sali wiejskiej w 
921-92109-4300 5000,00 



Brzóstkowie 

5. 
Odnowa elewacji zewnętrznej sali 

wiejskiej w Brzóstkowie 
921-92109-4270 6000,00 

6. 

Zakup sprzętu gastronomicznego na 

wyposażenie sali wiejskiej w 

Brzóstkowie 

921-92109-4210 4000,00 

7. 

Remont pomieszczeń znajdujących się 

w górnej kondygnacji sali wiejskiej w 

Brzóstkowie  

921-92109-4270 5000,00 

8. 

Zabezpieczenie środków finansowych 

na zorganizowanie przez Sołectwo 

Brzóstków i Śmiełów Turnieju 

Sołectw w roku 2021 

921-92105-4300 3307,95 

 Razem:  34307,95 

  Chrzan    

1. 
Wykonanie zadaszenia przy sali 

wiejskiej 
921-92109-6050 25000,00 

2. 
Zabezpieczenie środków na 

organizacje spotkań z mieszkańcami  
921-92105-4300 10000,00 

3. 
Utrzymanie zieleni wokół sali 

wiejskiej  
900-90004-4300 1500,00 

4. 
Budowa sanitariatu przy Remizie OSP 

Chrzan  
754-75412-6050 14251,40 

 Razem:  50751,40 

 Chwałów    

1. Rozbudowa kuchni na sali wiejskiej 921-92109-4300 6500,00 

2. 
Spotkanie rozrywkowe dla 

mieszkańców 
921-92105-4300 2001,66 

3. Doposażenie OSP w sprzęt 754-75412-4210 2470,00 

4. 
Wymiana oświetlenia ulicznego na 

ledowe  
900-90015-4300 4000,00 

  Razem:   14 971,66 

  Dobieszczyzna    

1. 

Zakup dla OSP Dobieszczyzna 

przyczepki z najazdami i 

specjalistycznym zaczepem typu 

"Bocian" 

754-75412-4210 7300,00 

2. 
Montaż klimatyzacji 2 sztuk na sali 

wiejskiej  
921-92109-4300 12000,00 

3. 

Wymiana płytek podłogowych na sali 

wiejskiej (korytarz, szatnia, 

zmywalnia, kuchnia, zaplecze i klatka 

schodowa) 

921-92109-4270 15645,05 

4. 
Ogrodzenie siłowni zewnętrznej, 

boiska do piłki siatkowej i altany 
926-92601-6050 11000,00 

5. Zakup ramp do hulajnog - 2 sztuki 926-92601-4210 1000,00 

 Razem:   46945,05 

 Komorze Przybysławskie   

1. Wydarzenie sportowo-kulturalne – 921-92105-4300 3500,00 



Festyn rodzinny oraz zakończenie lata 

2. 

Zabezpieczenie środków na 

wykaszanie traw i utrzymanie 

czystości na placu zabaw 

900-90004-4300 1500,00 

3. Zakup węgla na sale wiejską  921-92109-4210 1000,00 

4. 
Zakup suszarki do talerzy nad zlewem 

w kuchni 
921-92109-4210 500,00 

5. 
Zabezpieczenie środków na 

rozbudowę i projekt kuchni 
921-92109-4300 9653,85 

6. 

Zabezpieczenie środków na zakup 

projektora i zestawu sprzętu 

nagłaśniającego na „Wyposażenie 

świetlicy wiejskiej w Komorzu 

Przybysławskim” do programu Nasza 

wieś naszą wspólną sprawą 

921-92109-4210 1500,00 

7. 

Zabezpieczenie środków do programu 

Wielkopolska Odnowa Wsi Piękniej 

Wielkopolska Wieś „Kuchnia 

Komorskiego smaku poprawi 

wizerunek centrum wsi poprzez 

remont i doposażenie zaplecza 

kuchennego oraz świetlicy wiejskiej w 

Komorzu Przybysławskim 

921-92109-4270 13000,00 

  Razem:  30 653,85 

 Lgów    

1. Budowa i wyposażenie placu zabaw 921-92109-6050 18 575,01 

 Razem:  18 575,01 

 Lisew   

1. Remont sali wiejskiej 921-92109-4270 23000,00 

2. 

Organizacja festynu wiejskiego, 

zapewnienie zabaw ruchowych na 

dzieci 

921-92105-4300 1665,18 

 Razem:  24665,18 

 Lubinia Mała   

1. 
Wymiana drzwi i okien na sali 

wiejskiej 
921-92109-4270 9000,00 

2. 

Zakup i montaż lamp solarnych - 2szt.  

pomiędzy posesją nr 24A a posesją nr 

45 przy drodze gminnej  

900-90015-6050 25000,00 

3. 
Zakup i montaż urządzeń na plac 

zabaw + projekt  
921-92109-4300 4063,55 

  Razem:  38 063,55 

  Ludwinów    

1. 
Doposażenie samochodu OSP 

Ludwinów 
754-75412-4210 18 000,00 

2. Organizacja festynu  921-92105-4300 4099,27 

3. 

Projekt na budowę oczyszczalni oraz 

budowa oczyszczalni ścieków przy sali 

wiejskiej  

921-92109-6050 15000,00 



 Razem:  37 099,27 

 Miniszew    

1. 
Zakup i montaż dodatkowego 

klimatyzatora w świetlicy wiejskiej 
921-92109-4300 3000,00 

2. 
Przegląd i konserwacja 

klimatyzatorów 
921-92109-4300 1000,00 

3. 

Zakup wyposażenia dla kuchni w 

świetlicy wiejskiej (patelnia 

elektryczna, warnik elektryczny, 

urządzenie chłodnicze) 

921-92109-4210 8500,00 

4. 

Zakup sprzętu nagłośnieniowego 

(Mixer Audio, 2 mikrofony wraz ze 

stojakami) 

921-92109-4210 1469,00 

5. 

Wymiana zabezpieczeń 

przedlicznikowych w świetlicy 

wiejskiej oraz 

przegląd/przeinstalowanie instalacji 

elektrycznej   

921-92109-4300 1500,00 

6. 
Zakup farb i szpachli do odmalowania 

pomieszczeń świetlicy wiejskiej 
921-92109-4210 600,00 

7. 

Zakup impregnatu oraz papieru 

ściernnego do odnowienia urządzeń 

placu zabaw  

921-92109-4210 600,00 

8. 

Dokonanie nasadzeń drzew oraz 

utrzymanie zieleni przy drogach 

gminnych  

900-90004-4300 1500,00 

 Razem:  18169,00 

 Paruchów    

1.   0,00 

  Razem:   0,00 

 Pawłowice    

1. 

Projekt i budowa oświetlenia 

ulicznego - montaż dwóch punktów 

oświetleniowych przy posesji nr 11 

(lampa solarna) oraz nr 2 (lampa 

ledowa) w Pawłowicach  

900-90015-4300 19488,54 

 Razem:  19488,54 

 Prusinów    

1. Projekt na zagospodarowanie terenu 921-92109-6050 3000,00 

2. 
Zagospodarowanie terenu - ogrodzenie 

placu zabaw  
921-92109-6050 14915,24 

 Razem:  17915,24 

 Raszewy    

1. 
Remont i doposażenie sali wiejskiej  

921-92109-4210 

921-92109-4270 

20 930,02 

25 000,00 

  Razem:   45930,02 

 Sierszew-Sucha   

1. 
Doposażenie boiska sportowego i 

powstającej wiaty: domek 

926-92601-4210 

926-92601-4300 

9 500,00 

2 000,00 



narzędziowy, ławki przy boisku, 

wózek do malowania linii na boisku, 

rekultywacja boiska do piłki nożnej 

2. Budowa boiska do piłki plażowej cd.  926-92601-4300 2962,18 

3. 
Lampa ledowa solarna na boisku do 

piłki nożnej 
900-90015-6050 10000,00 

 Razem:  24 462,18 

 Stęgosz    

1. 
Zakup szafek gastronomicznych ze 

zlewem z profesjonalnymi kranami 
921-92109-4210 4000,00 

2. Dożynki wiejskie  921-92105-4300 5000,00 

3. 
Projekt budowy drogi asfaltowej 

gminnej 
600-60016-6050 5000,00 

4. 
Remont kuchni i małej salki na sali 

wiejskiej w Stęgoszy  
921-92109-4270 22388,75 

 Razem:  36 388,75 

 Szczonów    

1. Zakup opału na sale wiejską 921-92109-4210 1000,00 

2. Siłownia zewnętrzna  921-92109-6050 18184,03 

 Razem:  19184,03 

 Żerniki   

1. Projekt na budowę drogi dz. nr 566 600-60016-6050 5000,00 

2. 

Projekt na budowę chodnika oraz 

wykonanie chodnika od posesji nr 18 

do posesji nr 35 

600-60016-4300 8000,00 

3. 
Montaż lampy przy posesji nr 24 (dz. 

nr 829/1) 
900-90015-4300 2000,00 

4. Doposażenie OSP 754-75412-4210 6000,00 

5. Zakup namiotu  921-92109-4210 4000,00 

6. 
Remont sali wiejskiej - zakup 

materiałów 
921-92109-4210 3000,00 

7. Utrzymanie zieleni 900-90004-4300 1364,37 

8. 
Zakup i montaż wiaty przystankowej - 

dz. nr 176/1 
600-60016-4210 2000,00 

 Razem:   31364,37 

 Żółków   

1. Projekt na budowę sali wiejskiej  921-92109-6050 27000,00 

2. 
Projekt + montaż lampy pomiędzy 

posesją nr 16A a posesją nr 16D  
900-90015-4300 3600,00 

3. 

Spotkanie mieszkańców o charakterze 

kulturalno-sportowym (Festyn 

rodzinny) 

921-92105-4300 1880,90 

 Razem:  32 480,90 

Razem  602 825,15 

Skarbnik poinformowała, że przy ustalaniu dochodów do budżetu gminy kierowano się takimi 

źródłami jak: 



 podatek rolny – stawka podatku jest uzależniona od powierzchni gruntów rolnych.  

Dla obszaru  poniżej 1 ha przyjmuje się od 1 ha fizycznego użytków rolnych 

równowartość pieniężną 5 dt żyta. 

Dla 1 ha przeliczeniowego w gospodarstwie rolnym stawka wynosi równowartość 

pieniężną 2,5 dt żyta. 

Według Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 

2020 r., przyjmuje się 58,55 zł za 1 dt to jest z 1 ha przeliczeniowego 146,37 zł.  

 Podatek leśny - według Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 

20 października 2020 r. przyjmuje się cenę sprzedaży drewna i wynosi 196,84 zł za 1m3.  

 Podatek od nieruchomości – stawki podatku na 2021 rok zaplanowano zgodnie z Uchwałą 

Rady Gminy Nr XII/79/19 z dnia 27 listopada 2019 r. – wzrost planowany średnio  

o 3,9 %. 

 Podatek od środków transportowych wg stawek obowiązujących w 2020 roku Uchwała 

Nr XII/80/19 z dnia 27 listopada 2019 r. – wzrost stawek planowany średnio o 3,9 %.  

 Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – ustala się zgodnie z Uchwałą Rady 

Gminy Nr XIII/83/19 r. z 09 grudnia 2018 r. i przewidywanego wykonania budżetu za III 

kw. 2020 roku.  

 Opłatę eksploatacyjną zaplanowano w wysokości 1 200 000,00 zł (dot. opłat za 

wydobycie gazu ziemnego oraz żwiru na terenie Gminy).  

 Podatek dochodowy od osób fizycznych opłacany w formie karty podatkowej, podatek 

od spadku i darowizn i od czynności cywilnoprawnych – przekazywany jest na rzecz 

Gminy przez Urzędy Skarbowe i zostaje zaplanowany na poziomie przewidywanego 

wykonania w 2020 roku.  

 Podatek dochodowy od osób fizycznych przyjmuje się do budżetu gminy w wysokości 

ustalonej przez Ministerstwo Finansów w kwocie 6 314 410,00 zł.  

 Również zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów z dnia 14 października 2020 r. 

przyjmuje się ustalone kwoty subwencji: oświatowej, wyrównawczej i równoważącej, 

ogółem 15 231 116,00 zł. 

 Opłaty za wodę i ścieki ustalona na poziomie roku 2020, uwzględniając zmiany ilości 

przyłączy wodociągowych i kanalizacyjnych.  

 Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż alkoholu – ustalono na podstawie 

szacowanej ilości wydanych zezwoleń 156 000,00 zł.  

 Dochody pozostałe i opłaty, odsetki od nieterminowych wpłat planuje się w wysokości 

przewidywanego wykonania 2020 roku.  

Dotacje celowych na 2021 rok przyjmuje się w wysokości zgodnej  

z pismem Wojewody Wielkopolskiego nr FB-3110.7.2020.2 z 23 października 2020 r. oraz 

pismem Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Kaliszu Nr DKL-3113-20/20 z 20 

października 2020 r.  

 

Nazwa Dział Rozdział Kwota 

Zadania zlecone 

750 75011 69 517,00 zł 

751 75101 2 103,00 zł 

852 
85203 725 535,00 zł 

85228 18 200,00 zł 

855 85501 10 378 720,00 zł 



85502 4 144 390,00 zł 

85513 17 202,00 zł 

Razem: 15 355 667,00 zł 

Zadania własne gminy 852 

85213 20 533,00 zł 

85214 99 315,00 zł 

85216 186 670,00 zł 

85219 65 893,00 zł 

Razem:   372 411,00 zł 

 

Zatem do budżetu Gminy na 2021 rok zostały wprowadzone dotacje na zadanie zlecone 

w łącznej wysokości 15 355 667,00 zł. Dotacje na zadania własne w wysokości 372 411,00 zł. 

Dotacje dla ZAZ w Żerkowie została zaplanowana  zgodnie z informacją otrzymaną z ROPS 

w Poznaniu, jest to kwota 1 444 404,00 zł. 

 

 Krajowe Biuro Wyborcze w Kaliszu pismem z dnia 20 października 2020 r.  

Nr DKL-3113-20/20 ustaliło dotację w wysokości 2 103,00 zł na prowadzenie  

i aktualizację stałego rejestru wyborców.  

 Do projektu budżetu przyjmuje się kwoty z opłat i kar za korzystanie ze środowiska 

w wysokości 20 000,00 zł (załącznik nr 7 do projektu budżetu).  

 Dotacja celowa z powiatu – realizowana na podstawie porozumienia – kwota  

135 000,00 zł.  

 Dochody jednostek organizacyjnych w dziale oświaty i edukacji – to dochody z najmu 

i dzierżawy składników majątkowych, wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego. Czynsze za lokale znajdujące się w budynkach oświatowych, odpłatność 

za usługi w stołówkach szkolnych – ogółem ustala się kwotę 670 510,00 zł.  

 W dziale 921 zaplanowano dochody w kwocie 20 000,00 zł z tytułu odpłatnego 

wynajmowania świetlic wiejskich.  

 W dziale 926 zaplanowano kwotę dochodów w wysokości 10 000,00 zł za wynajem sal 

sportowych.  

 Dochody majątku gminy oszacowano na podstawie wykazu mienia komunalnego – 

przeznaczonego do sprzedaży w 2021 roku, dzierżawy z najmu oraz planowanych 

przekształceń prawa użytkowania wieczystego w prawo własności – według zawartych 

umów.  

Ogółem planowane dochody ustalono w wysokości 54 178 740,00 zł w tym: 

 Dochody bieżące           53 177 740,00 zł 

 Dochody majątkowe          1 001 000,00 zł 

Dochody bieżące Gminy zaplanowane na 2021 rok w kwocie 53 177 740,00 zł i są wyższe od 

zaplanowanych na 2021 rok wydatków bieżących o kwotę 1 601 251,40 zł co spełnia zapis 

art. 242 ufp.  

 

*  Planowane wydatki rzeczowe w projekcie budżetu Gminy Żerków na 2021 rok opracowano 

przy uwzględnieniu wskaźnika inflacji 1,8 %. 

*  Zabezpiecza się środki finansowe niezbędne dla prawidłowego funkcjonowania 

poszczególnych jednostek Gminy. 



Wynagrodzenia nauczycieli oblicza się biorąc pod uwagę wynagrodzenie pracowników 

z miesiąca września 2020 r., awanse zawodowe nauczycieli, nagrody jubileuszowe oraz 

odprawy emerytalne. 

*  Dla pozostałych pracowników wynagrodzenia obliczono biorąc pod uwagę wynagrodzenie 

z września 2020 r., zmiany stażu pracy, nagrody jubileuszowe, odprawy emerytalne i rentowe 

oraz procent inflacji i wzrost wynagrodzenia minimalnego. 

*  Planowane są kwoty na opłacenie składek: ubezpieczenia społecznego, składki na Fundusz 

Pracy, odpis roczny na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, składki na Pracownicze 

Plany Kapitałowe. 

* W odniesieniu do planowanych wydatków inwestycyjnych w 2021 roku uwzględniono 

przede wszystkim: 

-  zaawansowanie robót w 2020 roku, 

-  nowe zadania należące do zadań własnych gminy w celu zaspokojenia zbiorowych potrzeb 

mieszkańców Gniny Żerków. 

 

Wydatki bieżące, jak energia elektryczna, gaz, składki ubezpieczeniowe, itp. zostały 

zaplanowane w wysokości wyliczenia wykonania tych wydatków w okresie styczeń – 

wrzesień 2020 r. i przeliczenia ich na 12 miesięcy. 

  W dziale 010 – zabezpiecza się środki na bieżące utrzymanie hydroforni, przepompowni 

wody i ścieków, sieci wodociągowej w celu zabezpieczenia gminy w wodę, oczyszczalnie 

ścieków. W dziale 010 rozdz. 01030 zaplanowano odpis dla Izb Rolniczych w wysokości 

2% planowanych wpływów z podatku rolnego, tj. – 28 800,00 zł. 

 W dziale 600 – zadania powierzone – 135 000,00 zł od Starostwa Powiatowego  

w Jarocinie, skierowane są na bieżące utrzymanie ulic i dróg powiatowych na terenie 

naszej gminy. Na zadania własne w ramach drogownictwa zabezpiecza się środki na 

bieżące remonty dróg gminnych, ich zimowe utrzymanie (zakup piasku, soli) – 

459 500,00 zł. Na transport lokalny planuje się kwotę 70 000,00 zł. 

 

 W dziale 700  - w tym rozdziale zabezpiecza się środki na utrzymanie zasobu 

komunalnego w tym: opłaty za usługi kominiarskie, elektryczne, przeglądy, ubezpieczenia 

mieszkań, opłaty czynszowe oraz drobne remonty i naprawy. 

W rozdziale tym na gospodarkę gruntami zabezpiecza się kwotę 140 000,00 zł, są to 

opłaty za przygotowanie projektów decyzji o warunkach zabudowy, wyceny gruntów i 

opracowania geodezyjne. 

 W dziale 750 – zabezpiecza się środki na utrzymanie działalności Urzędu Stanu 

Cywilnego, Rady Miejskiej oraz Urzędu. Koszty utrzymania pracowników, którzy 

realizują zadania w zakresie administracji rządowej, administracji samorządowej, 

pracowników obsługi obiektów administracyjnych, hydroforni, oczyszczalni ścieków, 

pracowników wykonujących roboty związane z usługami komunalnymi oraz pracownicy 

robót publicznych. 

Rozdział 75085 – wydatki dotyczą GZEAS, który realizuje wspólną obsługę jednostek 

oświaty samorządu terytorialnego. 

Rozdział 75095 – zaplanowane środki w tym rozdziale dotyczą zryczałtowanych diet 

miesięcznych dla Sołtysów oraz innych zakupów i opłat na rzecz sołectw. 

 

 W dziale 751 – dotacje na zadanie zlecone gminie za prowadzenie rejestru wyborców. 



 W dziale 754 – zostały zaplanowane wydatki na bieżące utrzymanie jednostek OSP 

działających na terenie naszej gminy. 

Rozdział 75421 tworzy się rezerwę celową na zadania z zakresu zarządzania kryzysowego 

w kwocie 165 000,00 zł.. Jest to co najmniej 0,5% wydatków budżetu, pomniejszone o 

wydatki inwestycyjne, wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz wydatki na 

obsługę długu. 

 W dziale 757 – na obsługę długu w 2021 roku zostały zaplanowane wydatki  

w wysokości 300 000,00 zł na odsetki od kredytów i pożyczek długoterminowych 

zaciągniętych na zrealizowane wcześniej inwestycje. 

W dziale 758 – zaplanowano rezerwę ogólną na nieprzewidziane wydatki w kwocie 

110 000,00 zł, która to wynosi do 1% wydatków budżetowych. 

 

 W dziale 801 – oświata i wychowanie, zabezpiecza się środki dla prawidłowego 

funkcjonowania poszczególnych jednostek oświatowych na wynagrodzenia, pochodne od 

wynagrodzeń dla nauczycieli i pozostałych pracowników oświaty, biorąc pod uwagę 

awanse zawodowe, zmiany stażu pracy, nagrody jubileuszowe, odprawy i odpis na ZFŚS. 

Wydatki rzeczowe jak: zakupy, remonty, opłaty za energię elektryczną, gaz, składki 

ubezpieczeniowe itp. W/w wydatki są realizowane w poszczególnych rozdziałach 

klasyfikacji budżetowej (Załącznik Nr 2 do projektu budżetu). 

W rozdziale 80101, 80103 oraz 80150 zaplanowana jest dotacja podmiotowa dla 

niepublicznych jednostek oświatowych, co przedstawia Załącznik Nr 5 do projektu 

budżetu. 

Na moment tworzenia projektu planu wydatków, nie jest znana kwota subwencji 

przyznana na dzieci wymagające kształcenia specjalnego. Jak będzie znana  kwota 

w/w subwencji dokonane zostaną odpowiednie przesunięcia. 

Rozdział 80146 na dokształcanie i doskonalenie zawodowe nauczycieli zaplanowano 

56 425,00 zł, czyli 0,8% planowanych wynagrodzeń nauczycieli. 

Rozdział 80195 – pozostała działalność – odpis na ZFŚS dla nauczycieli emerytów 

planuje się kwotę 103 914,00 zł (tj. 1 506,00 zł/osobę). 

 

 W dziale 851 – Ochrona zdrowia i opłaty uzyskane z wydanych zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych, przeznaczone są w całości na realizację zadań określonych w 

gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

narkomanii. 

 

 W dziale 852 – Pomoc społeczna - zaplanowane środki finansowe w kwocie  

3 657 892,00 zł skierowane są na: 

Rozdział 85202 – bieżące utrzymanie Domu Pomocy Społecznej w Raszewach 

- 1 489 000,00 zł. 

Rozdział 85203 – środki na działalność Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Dobieszczyźnie – 725 535,00 zł 

Rozdział 85205 – zadania w zakresie przemocy w rodzinie – 1 200,00 zł. 

Rozdział 85213 – składki na ubezpieczenia zdrowotne dla osób korzystających  

z pomocy w formie zasiłków stałych – 23 893,00 zł. 

Rozdział 85214 – zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze – 190 000,00 zł. oraz 

koszty pobytu osób bezdomnych w schroniskach oraz Domach Pomocy Społecznej – 

215 000,00 zł. 



Rozdział 85215 – dodatki mieszkaniowe – zadania własne gminy – 90 000,00 zł. 

Rozdział 85216 – zasiłki stałe w części dotacja z budżetu państwa – 225 070,00 zł. 

Rozdział 85219 – koszty utrzymania ośrodka pomocy społecznej – 583 700,00 zł. 

Rozdział 85228 – zaplanowano wydatki na usługi opiekuńcze – 42 494,00 zł. 

Rozdział 85230 – pomoc w zakresie dożywiania – 62 000,00 zł. 

Rozdział 85295 – wydatki na dowożenie osób do ŚDS – 10 000,00 zł. 

 

 W dziale 853 – otrzymana dotacja – 1 444 404,00 zł skierowana jest w całości na bieżącą 

działalność Zakładu Aktywności Zawodowej PROMYK w Żerkowie. 

 

 W dziale 854 – zaplanowano środki na prowadzenie: 

- świetlic szkolnych – 238 987,00 zł; 

- na przygotowanie posiłków w okresie ferii zimowych oraz wakacji letnich dla 

uczestników obozów i kolonii – 72 500,00 zł.;  zakup karnetów na basen –  

45 300,00 zł. 

- wydatki na Szkolne Schronisko Młodzieżowe – 45 168,00 zł; 

- podniesienie kwalifikacji zawodowych nauczycieli – 1 269,00 zł. 

 

     W dziale 855 – Rodzina  

Zadania realizowane w dziale „Rodzina” są w 100% wydatkiem budżetu państwa.  

W planie zabezpiecza się środki na wypłatę świadczeń wychowawczych 500+ 

- 10 289 745,00 zł, świadczenia rodzinne alimentacyjne – 3 788 213,00 zł oraz składki 

ubezpieczenia zdrowotnego za osoby pobierające zasiłki dla opiekunów –  

17 202,00 zł.  

W rozdziale 85501 zabezpiecza się kwotę 5 300,00 zł i w rozdziale 85502 zabezpiecza 

się kwotę 10 500,00 zł, na zwrot nienależnie pobranych świadczeń. 

Zadanie własne gminy to „Wspieranie rodziny” – 8 991,00 zł i „Rodziny zastępcze” 

- 21 000,00 zł jest to zobowiązanie gminy do pokrycia w części wydatków zgodnie  

z ustawą. W drugim roku gmina pokrywa 30% wydatków, a w trzecim wynosi 50 % 

wydatków za sprawowaną opiekę.    

Planuje się kwotę 50 000,00 zł dotacji dla organizacji prowadzącej żłobek dla dzieci. 

 

 W dziale 900 – zaplanowano środki na bieżące utrzymanie: 

   - koszty związane z odpadami komunalnymi, 

   - utrzymanie wysypiska, 

   - oczyszczanie miasta i wsi, 

   - utrzymanie zieleni na obiektach użyteczności publicznej w gminie, 

   - ochrona powietrza atmosferycznego – dofinansowanie do wymiany pieca c.o., 

   - dotacje na schronisko dla zwierząt (psy) – 90 315,00 zł. oraz usługi weterynaryjne, 

   - oświetlenie ulic, placów i dróg, 

 

 W dziale 921– zaplanowano wydatki na: 

       - pozostałe zadania kulturalne – 31 454,96 zł (w ramach funduszu sołeckiego), 

     - dotację podmiotową dla MCT w kwocie 400 000,00 zł na utrzymanie orkiestry, 

chóru i  „Klubu seniora” oraz działalność kulturalną, 

   - bieżące wydatki utrzymania świetlic (sal) wiejskich, placów rekreacji i ich  

     remonty – 383 500,00 zł, 

   - wkład własny do programu Wielkopolskiej Odnowy Wsi dla sołectwa Komorze          Przybysławskie - 15 000,00 zł, 



   - dotacja podmiotowa w kwocie 400 000,00 zł. dla Biblioteki Publicznej  

      w Żerkowie, 

   - ochrona zabytków i opieka nad zabytkami – 4 000,00 zł. 

 

 W dziale 926 – zaplanowano wydatki na:: 

          -  utrzymanie obiektów sportowych, stadion i amfiteatr w Żerkowie, boisko „Orlik”              

w Dobieszczyźnie, hala sportowa w Chrzanie. Na kulturę fizyczną i sport  

            młodzieży szkolnej przy szkołach podstawowych,  

   - dotacje na organizacje pozarządowe – 30 000,00 zł, 

   - dotacja celowa dla Klubów Sportowych – 240 000,00 zł. 

 

Z budżetu Gminy w 2021 roku planuje się udzielić dotacji jednostkom sektora finansów 

publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych (załącznik Nr 5 do uchwały).    

 

Wydatki majątkowe: 

Na wydatki majątkowe finansowane z budżetu w 2021 r. została zaplanowana kwota 

2 602 251,40 zł, co stanowi 4,80 % planowanych wydatków. Szczegóły zawarte zostały  

w tabeli załącznik nr 4 do uchwały.  

 

Przychody i rozchody budżetu: 

W „przychodach”– planuje się przychód z tytułu kredytu i pożyczki w kwocie  

3 710 031,50 zł na rynku krajowym (załącznik nr 3). 

  

W „rozchodach”– planuje się spłatę zaciągniętych wcześniej zobowiązań w kwocie 

3 710 031,50 zł (załącznik nr 3). 

Planowany budżet jest zrównoważony, a planowane zadłużenie nie stanowi zagrożenia dla 

stabilności finansowej gminy.  

Skarbnik poinformowała, że kwota wydatków  się zwiększa, jest to związane z tym, ze im 

więcej kupujemy urządzeń to koszty ich utrzymania wzrastają, ponieważ są wyższe opłaty za 

energię, dodatkowo wszystkie sprzęty wymagają ubezpieczeń i przeglądów. Należy mieć 

również na uwadze, ze w przyszłym roku nastąpi wzrost najniższego wynagrodzenia, 

dodatkowo pojawiają się pracownicze plany kapitałowe, które będą dotyczyły administracji. 

Pracownicze plany kapitałowe będą dobrowolne, ale środki muszą zostać zaplanowane, a 

każdy pracownik wyraża wolę bycia bądź wykreślenia z pracowniczych planów 

kapitałowych. 

Skarbnik powiedziała, że Powiat Jarociński zwrócił się o pomoc finansową na realizację 

zadania dotyczącego przebudowy drogi Żerków-Raszewy –Komorze Przybysławskie, jednak 

to zadanie nie zostało uwzględnione w projekcie uchwały budżetowej. Jeśli dojdzie do 

realizacji to z pewnością na to zadanie będzie konieczne zaciągnięcie kredytu. Dodała, że z 

pewnością na koniec roku 2020 nie uda się osiągnąć zaplanowanych dochodów, w związku z 

tym podczas planowania budżetu na kolejny rok podchodzono ostrożnie. Podkreśliła, że 

bardzo duże koszty są generowane przez energię elektryczną, ponadto bardzo często 

pojawiające się awarie na sieciach wodno-kanalizacyjnych oraz na przepompowniach 

ścieków.  



Burmistrz dopowiedział, że kosztorys inwestorski na przebudowę drogi Żerków -Raszewy-

Komorze Przybysławskie opiewa na 16 mln zł przy założeniu, że dofinansowanie będzie 

wynosiło 8 mln zł, to wyjdzie po 4 mln na gminę i 4 mln na Powiat. Jest to wersja mniej 

optymistyczna, natomiast druga wersja bardziej optymistyczna jeśli kwota po przetargu 

wyniesie 12 mln zł to będzie do podziału po 3mln zł, zakładając, że będzie to na 3 lata 

rozłożone, to będzie to milion rocznie. Gmina czeka na decyzję Powiatu o ogłoszeniu 

przetargu, najlepiej byłoby, aby rury od wody wymieniła ta sama  firma, która będzie robiła 

drogę. Trudno powiedzieć jak zostaną rozłożone prace czy w pierwszej kolejności będzie 

robiona droga od Żerkowa do Raszew czy od Komorza do Raszew, ponieważ kwestie 

techniczne są dopiero omawiane. Podkreślił, ze zostaną podjęte rozmowy z wykonawcą drogi, 

aby również zostały przez niego wymienione azbestowe rury. Burmistrz wyjaśnił kwestię 

wymiany rur w Raszewach.  

Burmistrz poinformował, że Gminie nie udało się pozyskać dofinansowania na drogę na 

osiedlu na odcinku na ul. Konopnickiej oraz na ul. Słoneczną, ponieważ nie udało się uzyskać 

odpowiedniej liczby punktów, gdyż nie ma tam w pobliżu takich punktów jak szpital, kościół. 

W związku z tym drogi gminne w tym programie są bardzo pokrzywdzone, ponieważ są to z 

reguły ślepe ulice, mało uczęszczane itp. W Dobieszczyźnie udało pozyskać się 

dofinansowanie tylko dzięki temu, że przychodnia zdrowia znajduje się przy drodze. Bardzo 

mało gmin otrzymało dofinansowanie na drogi gminne. 

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się z zapytaniem kiedy można się spodziewać opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu budżetu na rok 2021? 

Burmistrz wraz Panią Skarbnik wyjaśnili, że trudno powiedzieć, ponieważ większość 

urzędów pracuje zdalnie i trudno jest się z nimi w jakikolwiek sposób skontaktować. 

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem, jak wygląda kwestia związana z 

nieruchomością w Ludwinowie? 

Skarbnik poinformowała, że zakłada się, że uda się pozyskać milion złotych ze sprzedaży? 

Radna Maria Sołtysiak zapytała czy wszystkie mieszkania zostały już sprzedane? 

Burmistrz wyjaśnił, że akt notarialny nie został jeszcze podpisany jednak wszyscy wyrazili 

chęć zakupu, wszyscy wpłacili pieniądze. Pielęgniarki w drodze przetargu również nabyły 

lokal, który dotychczas wynajmowały.  

Skarbnik dodała, że udało się sprzedać także jedną działkę w Dobieszczyźnie. 

Radny Dominik Żakowski – jaki jest szacunkowy wpływ ze sprzedaży działek w Żerkowie? 

Burmistrz poinformował, że Gmina nie posiada takich szacunków. Na sprzedaż jest ponad 8 

ha gruntu. Po uchwaleniu miejscowego planu będzie dopiero można go przekazać do 

rzeczoznawcy w celu wyceny gruntu. Jeżeli uda się to sprzedać dużemu deweloperowi to 

powinny być duże środki. Będzie tam zabudowa z domkami jednorodzinnymi, szeregowcami 

oraz blokami, takimi, jakie wybudował Pan Gościniak. Dodał, że mieszkańcy Lasek, również 

rozpoczęli dzielenie działek z przeznaczeniem na sprzedaż. Nadmienił, że wcześniej 

kupowano działki na osiedlu, na obecną chwilę wszystkie już zostały sprzedane, więc z 

pewnością będzie zainteresowanie działkami przeznaczonymi na sprzedaż. Podkreślił, że dla 

ludzi Gmina Żerków jest atrakcyjna, ponieważ ludzie chcą się tutaj budować i mieszkać, to 

bardzo dobrze świadczy. Bardzo dużo ludzi wybudował2o się w Żółkowie, w Lubini Małej i 

w Dobieszczyźnie. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił uwagę, na temat dotyczący podniesienia czynszów. 

Powiedział, że konkretnie trzeba się nad tym zastanowić, co dalej z tym wszystkim zrobić, 

czy sprzedać budynki, czy co z tym dalej robić, bo jeśli wszystko zostanie tak jak dotychczas, 

to dalej nie ma to wszystko żadnego sensu w takiej postaci. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił uwagę, że kilkakrotnie był również poruszany temat 

schroniska młodzieżowego, mówiono, że nikt nie chce na tym zarabiać, ale również nikt nie 



chce dopłacać. Nadmienił, że z obecnego projektu budżetu wynika, że do schroniska trzeba 

dopłacić 5.000,00 zł 

Skarbnik stwierdziła, że może nie będzie trzeba dokładać. Dodała, że można również 

pozmieniać stawki za nocleg. 

Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że konieczne jest podniesienie stawek za nocleg w 

schronisku. 

Radny Andrzej Stachowiak podkreślił, że temat jest już podejmowany od ponad 4 lat i zawsze 

mówiono, że Pani Dyrektor powinna podnieść do takiej kwoty stawki za nocleg w schronisku, 

aby Gmina nie musiała dopłacać. 

Skarbnik zgodziła się z wypowiedzią radnego. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że jeżeli z noclegów korzystają osoby z zewnątrz to 

dlaczego Gmina ma ponosić koszty z tego tytułu. Dodał,  że jeżeli dotyczyłoby to dzieci z 

Gminy to można byłoby się zastanowić nad rozwiązaniem.  

Radna Maria Sołtysiak – kto musi zmienić stawki? 

Burmistrz wyjaśnił, że stawki są zmieniane Zarządzeniem Burmistrza dodał, że w ciągu 

czterech lat dwa razy podnoszono opłaty za korzystanie ze schroniska w szkole, jednak 

wynika, że stawka nadal jest zbyt niska. Podkreślił, że obecnie z noclegów w schronisku 

korzysta najwięcej obywateli Ukrainy.  

Burmistrz dodał, że często zastanawiano się nad tym czy schronisko ma nadal funkcjonować, 

czy może je lepiej zlikwidować. Jednak Gmina otrzymuje subwencję na schronisko szkolne. 

Radny Andrzej Stachowiak podkreślił, że najważniejsze jest, aby wszystko się bilansowało. 

Radny Dominik Żakowski zwrócił uwagę, że należy pamiętać o amortyzacji sprzętu w 

schronisku oraz o amortyzacji budynku. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że właśnie cały czas do tego dąży. 

Radny Dawid Grzebyszak stwierdził, że nie widzi nic złego w tym, żeby Gmina nie mogła 

zarabiać na schronisku młodzieżowym w szkole. Skoro Ukraińcy tutaj przyjeżdżają i 

zarabiają jeżeli przyjeżdżają  i zarabiają. My w tym momencie nie żerowalibyśmy na 

dzieciach, które przyjeżdżają i korzystają ze schroniska, tylko na ludziach, którzy tutaj 

przyjeżdżają zarobić. 

Radny Andrzej Stachowiak – dobrze jakby udało się zarobić, ale ja teraz się wypowiadam, że 

nie chcę żebyśmy do tego dokładali. Z mojej strony to jest minimum, żeby się wszystko 

zbilansowało. Jeżeli chcecie żeby to zarabiało, to nie ma sprawy, ja też podnoszę nad tym 

rękę żeby to zarabiało. 

Radny Bogdan Bozejewicz – tylko ceny nie mogą być wakacyjne i pozawakacyjne, bo we 

wakcje przyjeżdża młodzież, a pozostałe 10 miesięcy np. obcokrajowcy. 

Burmistrz – tak prawie to wychodzi, bo w ciągu roku nie ma już takich obozów, jakie są 

latem. 

Radny Dawid Grzebyszak – zgodzę się z tym, że przyjeżdżają dzieci i np. żeby to w celach 

promocyjnych to działało na zasadzie progu rentowności, a jeśli Ukraińcy przyjeżdżają, 

pracują, zarabiają pieniądze, to dlaczego Gmina miałaby na tym nie skorzystać. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił uwagę, że obywatele Ukrainy mają możliwość korzystania z 

hotelu, jednak z niego nie korzystają, ponieważ opłaty za nocleg są znacznie niższe niż w 

MCT. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że rzeczywiście trzeba podnieść stawki. 

Radny Janusz Szóstek – czy odbył się już przetarg na firmę odbierającą odpady? 

Burmistrz poinformował, że przetarg jest w trakcie. Wpłynęły dwie oferty. Obecnie 

obsługująca Gminę Firma ZGO-NOVA złożyła ofertę o 120 tys. zł rocznie wyższą niż do tej 

pory. W przetargu wystartowała również druga firma „Wiatrowiec”, cena byłaby podobna jak 

jest w tym roku, jednak firma za pierwszym wezwaniem nie dostarczyła koniecznych 

dokumentów. Zrobiła to dopiero po drugim wezwaniu. Burmistrz poinformował, że chciałby 



podpisać umowę z Firmą „Wiatrowiec”, jednak Firma ZGO-NOVA zażądał dokumentacji do 

wglądu zgodnie z przysługującym prawem. W dokumentacji znalazła nie nieścisłość słowna 

polegająca, ta tym, iż wymagana była informacja o świadczonej usłudze na 300.00,00 zł. 

Firma „Wiatrowiec” dostarczyła dokumentację, zawierającą informację o świadczeniu usługi 

na 300.00,00 zł. Są podejrzenia, ze Firma ZGO-NoVA , może zaskarży Gminę, ponieważ 

najprawdopodobniej uważa, ze umowa Firmy „Wiatrowiec” z Gminą Lądek była zbyt późno 

podpisana. Jeżeli w  ciągu dwóch nadchodzących dni ZGO-NOVA nie odwoła się, to umowa 

zostanie podpisana.  

Radny Janusz Szóstek – czy wzrost stawki z 7 zł na 9 zł jest konieczny? 

Burmistrz wyjaśnił, że przedstawi kalkulację na kolejnym posiedzeniu, jednak wzrost stawki 

będzie konieczny, ponieważ wzrosła cena na bramce z 250 zł na 315 zł. 

Wiceprzewodniczący – czy kwoty zostały podniesione przez Marszałka? 

Burmistrz – ceny na bramce podniosła spółka ZGO, w której Gmina Żerków posiada udziały, 

jednak 85% udziałów ma Gmina Jarocin i to oni są głównym decydentem w sprawie 

podniesienia cen. 

Radny Janusz Szóstek powiedział, że rozpoczynając współpracę z ZGO cena na bramce 

wynosiła 215 zł, cena cały czas była podnoszona. Nadmienił, że odpis z pewnością również 

wzrośnie. 

Burmistrz powiedział, że wszystko zależy od wartości spółki. 

Skarbnik poinformowała, że nigdy nie otrzymamy dywidendy. 

Burmistrz powiedział, że z reguły jak jest jakaś dywidenda to każdorazowo odbywa się 

głosowanie i nigdy Gmina Żerków jej nie otrzymuje. 

Radny Andrzej Stachowiak czy jest możliwość wycofania udziałów Gminy Żerków? 

Burmistrz wyjaśnił, że można sprzedać udziały, tylko trzeba znaleźć kupca.  

Radny Andrzej Stachowiak stwierdził, że Gmina nie ma żadnych korzyści z udziałów w 

Spółce, nadmienił, że ten temat poruszał już w poprzednich kadencjach. Następnie zwrócił się 

z zapytaniem czy byłaby możliwość zakupu własnego samochodu do odwożenia odpadów? 

Burmistrz wyjaśnił, że przepisy się zmieniła, jeśli Gmina utworzyłaby Zakład Komunalny to 

mogłaby świadczyć w Gminie tego typu usługi. Trzeba by to wszystko przeliczyć i 

przekalkulować. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił uwagę, że pojemniki na śmieci przy przystankach są zbyt małe, 

w związku z tym dużo śmieci leży wokół przystanku. Czy zostanie to w jakiś sposób 

uregulowane, że śmieci będą regularnie odbierane z przystanków? Do kogo trzeba zgłaszać 

ten problem? 

Burmistrz wywóz śmieci należy zgłosić do pana Z. Maciudzińskiego, dodał, że Gmina co 

tydzień w piątek jeździ i sprząta śmieci z przystanków. Podkreślił, że może sporadycznie się 

zdarzyć, że pracownicy nie dojadą, jednak to nie są częste sytuacje. Dochodzi do tego tylko, 

jeśli dojdzie w Gminie do jakichś nieprzewidzianych zdarzeń typu awarie itp. 

Radny Janusz Szóstek – do kogo należy zgłaszać sprawy, które wcześniej były zgłaszane do 

Pani D. Sieradzkiej? 

Burmistrz – obecnie wszystkie tematy, którymi zajmowała się Pani D. Sieradzka należy 

zgłaszać do Pani M. Arndt. 

Burmistrz powiedział, że kwota 315 zł nie jest zbyt wygórowana, ponieważ w Koninie kwota 

na bramce wynosi już ponad 400 zł. Dodał, że za kilka lat śmieci będą dużym problemem i z 

pewnością opłata wzrośnie. Może nawet dojść do 15 zł. 

Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że kilka lat wcześniej bardzo dużo pieniędzy z puli za 

śmieci było przekazywane do Urzędu Marszałkowskiego. 

Burmistrz wyjaśnił, że rzeczywiście wcześniej przekazywało się takową opłatę, jednak 

obecnie opłaty pokrywa ZGO. Jednym ze składników, za który płacimy na bramce to opłata 



uiszczana do Marszałka za korzystanie ze środowiska. Burmistrz poinformował, że Gmina 

Żerków ma najtańsze śmieci spośród członków porozumienia. 

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem jak wygląda kwestia ściągalności opłat? 

Burmistrz wyjaśnił, że ze ściągalnością jest ogromny problem, ponieważ, nie ma żadnych 

narzędzi, które pomogly by w ściągnięciu opłat. Dodał, że z reguły to są osoby, które nie mają 

zarejestrowanych samochodów na siebie, nie wykazują żadnych dochodów. Gmina musi 

zapłacić komornikowi, który wstrzyna procedurę ściągania. Podkreślił, że osoby niepłacące za 

śmieci, nie regulują również innych opłat jak opata za wodę, ścieki czy podatek. Nie chcę 

tutaj nikogo obrażać, ale to są osoby bardzo przebiegłe, które nauczyły się, że tak można 

robić.  

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem czy ludzie rzeczywiście uaktualniają 

liczbę osób z gospodarstwa domowego, za które muszą uiszczać opłaty? 

Burmistrz powiedział, że od kilku lat trwa sprawa, gdzie jeden z mieszkańców składa 

deklarację tylko na siebie, jednak wiadomo, że wraz z nim mieszka jego żona i dzieci, jednak 

Gmina w żaden sposób nie potrafi mu tego udowodnić. Mieszkaniec podczas postępowania 

napisał odwołanie do SKO, gdzie w uzasadnieniu napisał „Czy jak bocian jest widywany 

często na jednej łące to znaczy, że tam mieszka?” SKO nie wie, co ma w tej kwestii zrobić. 

Mieszkaniec nie wie, gdzie oni mieszkają. Dzieci uczęszczają do szkoły w Komorzu, jednak 

mężczyzna usilnie twierdzi, że to, że chodzą do tej placówki nie znaczy, że mieszkają z nim w 

jednym gospodarstwie.  

Burmistrz powiedział, że w Gminie jest zameldowanych około 10.400 osób, a deklaracji jest 

złożone na około 9.000, część osób rzeczywiście może nie mieszkać w Gminie, jednak 

sytuacje są różne. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił się z zapytaniem czy podwyżka prądu została 

uwzględniona w budżecie. 

Skarbnik poinformowała, że nie brano tego pod uwagę przy tworzeniu projektu budżetu. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że zastanawia się nad montażem nowych lamp, skoro 

podwyżka prądu ma być tak wysoka. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił się z zapytaniem czy nie należałoby się zastanowić nad 

podwyższeniem cen za wynajem sal wiejskich? Dodał, ze bardzo często sale są wynajmowane 

osobom z obcych Gminy. Powiem uczciwie, ja nie  jestem za wynajmowaniem sal wiejskich 

na różne imprezy itd., ze względu na to, że te sale są marnowane i są niszczone.  

Wiceprzewodniczący – ale to też temu służy. 

Radny Andrzej Stachowiak – dobrze, ale niech służy naszym mieszkańcom, jeżeli ktoś chce 

wynająć na komunię i jest naszym mieszkańcem, np. z Komorza to jestem jak najbardziej na 

tak i nawet bym mu wynajął za darmo, ale jeżeli ktoś przychodzi ze sąsiedniej Gminy i my 

prawie cały maj nie mogliśmy jubileusze zrobić, bo była sąsiednia Gmina i nie wiem czy się 

ze mną zgodzicie, ale to jakoś trzeba zmienić. 

Wiceprzewodniczący – w regulaminie trzeba zrobić korektę, a jest jakiś regulamin 

wynajmowania? 

Radna Maria Sołtysiak powiedziała, że w innych Gminach rzeczywiście jest inna cena dla 

osób 

Radny Dawid Grzebyszak zaproponował, aby zachować niższą cenę dla mieszkańców, 

natomiast wyższą zastosować dla osób wynajmujących z innych gmin. 

Burmistrz powiedział, że opłaty nie są pobierane od Kół Gospodyń Wiejskich oraz od 

Klubów Seniorów itp. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem dlaczego wpływy z podatku rolnego w III 

kwartale wynosi – 21.131 zł, czego dotyczy ta kwota? Dlaczego kwota jest minusowa? 



Skarbnik wyjaśniła, że kwota jest na minusie, ponieważ Gospodarstwo Rolne Raszewy 

wpłaciło za 2017 rok podatek za użytkowanie gruntu i Agencja również wpłaciła podatek, w 

związku z tym środki trzeba oddać.  

Burmistrz dopowiedział, że w związku z tym, ze doszło do konfliktu pomiędzy 

Gospodarstwem Rolnym Raszewy i Agencją, to płacili jedni i drudzy, w związku z tym jedni 

i drudzy płacili podatek 

Radny Janusz Szóstek zwrócił się z zapytaniem: jaka będzie stawka podatku od 

nieruchomości, gdzie prowadzona jest działalność gospodarcza? 

Skarbnik odpowiedziała, że wszystkie stawki dotyczące podatku od nieruchomości pozostają 

bez zmian w stosunku do roku 2018. 

Radny Bogdan Bożejewicz – czy odbędzie się  jeszcze jakieś posiedzenie komisji odnośnie 

uchwały budżetowej? 

Burmistrz poinformował, że będzie jeszcze jedna komisja odnośnie budżetu na 2019 rok. 

Dodał, że na kolejnym posiedzeniu komisji planuje podjąć temat podwyżek, ponieważ jeśli 

mają zostać jakieś pieniądze na inwestycje, to konieczne jest podniesienie stawek.  

Burmistrz powiedział, że planuje się w nadchodzącym roku wybudowanie fermy 

fotowoltaicznej obok oczyszczalni. W tym przypadku po raz pierwszy przyda się centralizacja 

VATu, ponieważ w normalnych warunkach Gmina nie mogłaby sprzedawać 

wyprodukowanego prądu, jednak dzięki centralizacji VATu, wszystkie jednostki oprócz MCT 

i oprócz biblioteki, ponieważ one są instytucjami kultury, mają inne NIPy oraz swoją 

osobowość prawną, natomiast szkoły, ZAZ, GZEAS dom Pomocy Społecznej, wszystkie  

mają taki sam NIP jak Gmina. Jak uda się wybudować farmę fotowoltaiczną, postaramy się 

rozliczać z ENERGĄ to, co wyprodukujemy na tej fermie i będziemy po prostu mniej płacić 

za prąd. To jest taki nowatorski pomysł, ale może się uda. 

Radna Maria Sołtysiak – jak wygląda kwestia wynajmu Sali  wiejskich, gdzie jest ogrzewanie  

za pomocą pieca, w którym trzeba napalić? Np., jak to wygląda w Chrzanie? 

Radna Ewa Kubacka poinformowała, że w Chrzanie jest palone, ale również jest 

wykorzystywany prąd. 

Radna Maria Sołtysiak – ale czy za opał jest pobierana opłata? 

Radna Ewa Kubacka – to wchodzi w prąd, bo ja palę w piecu, ale włączam dmuchawy, które 

dmuchają ciepłym powietrzem i za to jest płacone, to jest nawet więcej niż za węgiel. 

Radny Andrzej Stachowiak poinformował, że w Komorzu zasypuje się cały piec eko-

groszkiem i wynajmujący jest zobowiązany do oddania takiej ilości jaka została wykorzystana 

do zasypania pieca. 

Burmistrz wyjaśnił, że  w kosztach wynajmu sali rzeczywiście nie jest ujęta opłata za 

ogrzewanie węglowe, jest tylko prąd i gaz. 

W związku z brakiem pytań odnośnie projektu budżetu Przewodniczący przeszedł do 

omawiania Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2024. 

Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy o zabranie głosu.  

Skarbnik wyjaśniła, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej są zawarte inwestycje ujęte w 

budżecie, których realizacja przewidziana jest na kilka lat. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem, czy „Małe Kino Społecznościowe” będzie 

dofinansowane? 

Burmistrz poinformował, że Gmina czeka na decyzję, wszystkie dokumenty zostały złożone 

w Poznaniu. Nadmienił, że jeśli nie uda się pozyskać środków z zewnątrz na Kino, to jest to 

fajny pomysł, ponieważ wzbogaci on ofertę MCT. Przy wniosku na dofinansowanie Gmina 

jest zawsze obwarowana warunkami związanymi z wnioskiem, jeśli byłoby to robione ze 

środków własnych Gminy, to będzie można w pewnym stopniu okroić inwestycję, jednak 

spróbować ją realizować. Przy zainwestowaniu środków Gminy, jest możliwość 

zadecydowania, jak, co ma zostać wykonane. 



Burmistrz powiedział, ze miał również przeczucia, że Gmina nie uzyska środków na 

rewitalizację, ponieważ od samego początku w pewnym sensie było to już rozpatrzone. 

Środki z Unii dla samorządów już się skończyły. W Wielkopolsce jest najtrudniej pozyskać 

środki, ponieważ jest to region bardzo aktywny w inwestycje. Obecnie środki z różnych 

projektów są bardzo trudne do pozyskania. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący podziękował Pani Skarbnik za omówienie 

budżetu, po czym ogłosił przerwę informując, że przed rozpoczęciem prac nad planami 

komisji, po przerwie nastąpi wybór Przewodniczących komisji.  

 

PUNKT 3 – Opracowanie planów komisji na 2021 rok 

Radni przygotowali plany pracy na nadchodzący rok.  

Po opracowaniu planów pracy Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

PUNKT 4 – Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący o godzinie 14:00 zamknął 

wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.      

 

 

  

 

PROTOKOŁOWAŁA:    PRZEWODNICZYŁ: 

              Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa  

 

      

 Elżbieta Kupś      /-/ Wojciech Gałązka 
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